
                                                                                                                              

 

 

 

 

 

Den 1. marts 2021 

 

Høringssvar fra Handicaprådet til møde i USS den 2. marts 2021 

 

Vedr. pkt. 5 Udmøntning af U1 USS – Omsorgsfuld ældrepleje – værdig ældrepleje 

Furesø Handicapråd kan fuldt ud støtte forvaltningens intentioner og planer vedrørende udviklingen af en 
”omsorgsfuld ældrepleje – en værdig ældrepleje”. Det har været meget tilfredsstillende at blive orienteret 
om visionerne i detaljer både skriftligt og mundtligt på et dialogmøde den 9/2, hvor der efterfølgende blev 
udarbejdet et referat af debatten. Trods klare udfordringer for den praktiske udførelse var det 
opmuntrende at mærke det engagement og det positive menneskesyn, der præger nøglepersonernes 
intentioner. Dette er eksempel på en sag, som en begrænset sagsfremstilling til et udvalgsmøde ikke yder 
retfærdighed.  

 

Vedr. pkt. 6 Etablering af boenhed på Plejehjemmet Lillevang for borgere der ikke er kognitivt udfordret 

Handicaprådet ser positivt på bestræbelsen for at samle beboere på plejehjemmene, som ikke er ramt af 
demenssygdom. Der er klart behov for et sådant tilbud og tiden vil vise om det kan lade sig gøre at ”flytte 
rundt” på beboere, så dette opnås. Det nævnes kort at der også er en egenbetaling for istandsættelse af 
den bolig, borgeren fraflytter. Man savner et skøn over den typiske udgift hertil, og en overvejelse over om 
det vil være muligt at Kommunen bidrager til at dække en del af denne udgift? Det er ellers svært at se, 
hvad der skal tilskynde en beboer med demens til at fraflytte en bolig i den særlige gruppe. 

 

 

 

Med venlig hilsen 
På vegne af DH’erne 

 
Sine Holm 
Formand 


